
V Libochovanech dne 10. května  2007 

  

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

  

  

Určitě jste si všimli jisté časové prodlevy, která dělí moje poslední a dnešní povídání o věcech obecných 

i věcech obecních. Poněkud více práce, osobních starostí a málo času, protože všichni, kteří se starají o 

věci veřejné, tento čas postrádají. 

Co všechno jsme prožili, zařídili, zaznamenali od posledního „Slova“? Nebylo toho málo. 

  

  

Zatímco sluníčko pálilo ze všech jarních sil, proběhly svátky Velikonoční, mnoho našich mužských 

potomků, ať už malých nebo dříve narozených, prohánělo děvčata s pomlázkami s vidinou odměny, 

dům od domu jinak pojaté.  Je milé, že se na naší obci tato tradice jarních návštěv dodržuje. Počátkem 

měsíce dubna se s naší knihovnou seznámil nový ředitel Městské knihovny v Litoměřicích. Byla jsem 

poněkud zaskočena jeho přístupem, protože se mi jako knihovník příliš nejevil. Ale třeba se mýlím a 

litoměřičtí radní měli pro svoji konkurzní volbu důvod. 

  

V polovině dubna proběhla v naší jediné příspěvkové organizaci, Mateřské škole, veřejnoprávní 

kontrola. Nedopadla pro vedení zařízení kladně, protože prohřešky proti ekonomice hospodaření jsou 

natolik závažné, že to ovlivnilo i rozhodnutí zastupitelstva ke změně měsíčního příspěvku na provoz. 

V nejbližší době bude vyhlášen konkurz na regulérní obsazení místa ředitele zařízení. Termín a 

podmínky budou oznámeny na našich webových stránkách, v tisku a na stránkách Krajského úřadu 

ústeckého kraje. 

  

Slunce pálilo i nadále, zahrádkáři a zemědělci byli nespokojeni ztrátou zemní vláhy, a nás začala 

rozehřívat kauza žádostí o čerpání spodních vod a vypouštění vod odpadních. Nikdo z nás z toho příliš 

moudrý není, dá se dokonce říci, že celá záležitost je pěkně nafouknutá a pro řadového občana dost 

nepřehledná. Vysvětlovací akce Obecního úřadu byla občanům vložena do schránek tak, aby měli 

základní přehled a měli se od čeho odrazit. S některými jsme žádosti vyplnili, některým poradili, kam 

se obrátit. Ale ve své podstatě je tato věc ministerskými a následně vodoprávními orgány podceněna, 

alespoň co se týká časového rámce platnosti zákona. Doufám, že nikdo z našich občanů, ani obec 

samotná, nebude mít s touto záležitostí problém. 

  



Nové parcely pro stavbu rodinných domů jsou vyměřeny. Čekám nyní na vyhotovení geometrických 

plánů, které budou podkladem pro konečné zpracování zastavovacího plánu pro realizaci inženýrských 

sítí a komunikací. Na ty bychom v příštím roce mohli získat dotaci z ministerstva. V letošním roce jsme 

opět neuspěli se žádostí o dotaci na stavbu chodníků a komunikací, přestože žádosti byly v pořádku a 

podané včas. Asi nemáme ty správné „strýčky a tetičky“. No dobrá, poradíme si. Nic jiného nám 

nezbývá. 

  

Obec vyjednává novou smlouvu na odvoz nebezpečných odpadů se svozovou firmou AVE Ústí nad 

Labem. Se službami této společnosti máme dobré zkušenosti, ani finančně nemáme problémy. Bude 

zabezpečovat i svoz separovaného odpadu, svozová místa budou osazena novými sběrnými nádobami. 

V měsíci květnu budou do obce přistaveny velkoobjemové kontejnery, tentokrát ve dvou termínech za 

sebou, aby se dostalo na všechny zájemce. Jezdí k nám bohužel nejen místní, ale i z vedlejších obcí. 

Trochu to vadí, ale když to tak vezmete, je to zase lepší, než aby ten nepořádek ležel ve škarpách u 

silnice. 

  

Filipojakubská noc se již podruhé konala pouze na pozemcích a zahradách soukromých osob. O 

centrální oheň se neměl kdo postarat, bohužel u nás není parta lidí, kteří by jiným chtěli udělat radost 

společným posezením. Takže jak to tak vypadá, na příští rok si tu zábavu s dětmi budeme muset 

zajistit z obecní iniciativy. A to je určitě škoda, protože taková oslava předmájové noci, pořádaná jen 

z té čisté radosti rpo radost sobě a druhým, je vždycky více ceněna. Tyhle akce z centra jsou mi vždy 

trochu proti srsti. Dokonce ani májku nikdo nepostavil, třebaže v loňském roce měla akce u mládeže 

příznivý ohlas. Asi mají jiné zájmy.  

Konec dubna byl smutný, řady našich spoluobčanů opustil ve věku 79 let pan Antonín Ekrt, který 

velkou část své občanského života věnoval libochovanskému fotbalovému oddílu. Jeho odkaz převzal 

jeho vnuk Petr, který se fotbalovému oddílu začal věnovat v loňském roce. 

Panu Ekrtovi naposledy  děkujeme a Petrovi přejeme dobré pořízení. V tomto roce uplyne 60 let od 

založení fotbalového oddílu, v němž se vystřídali snad všichni libochovanští mužští. Bude mít oddíl i 

tolik sil, aby toto výročí řádně oslavil? Najdou se ochotné ruce a hlavy na pomoc při pořádání 

takového podniku. Uvidíme, co bude. 

  

Sportu se týká také moje poslední poznámka. Jedná se o dokončení oprav cyklotrasy, kterou 

firma Frozep ze Žalhostic dávala do pořádku po realizaci oprav železničních náspů v katastru obce, pod 

„Třemi křížemi – Portou Bohemicou“. Obávám se, že nikdy už se nepodaří dát tuto cestu do takového 

stavu, aby s ním byli všichni spokojeni. Sjízdné to je, ale občas se sebezapřením. A to se k nám už hlásí 

turisté k ubytování, aby si mohli náš region blíže prohlédnout a poznat. Dovybavit naší ubytovnu bude 

ještě stát několik tisíc korun, to hlavní je už dodáno a dokončeno.   

  

  

  

  

  



  

Na shledanou příště  se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


